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Spørgsmål nr. 1451 fra Folketingets Retsudvalg (Alm. del):

”Ministeren bedes oplyse, hvor mange af de indsatte, der er 
blevet frataget mulighed for udgang, fordi de har testet posi-
tivt for stoffer, der er stiknarkomaner.”

Svar:

Direktoratet for Kriminalforsorgen har oplyst, at antallet af indsatte stik-

narkomaner, der er blevet frataget mulighed for udgang efter at være ble-

vet testet positive for stoffer, ikke registreres systematisk, og at svaret 

derfor beror på et skøn. 

De opgørelser, der foretages, baseres på urinprøver, der alene viser, hvil-

ke ulovlige stoffer den indsatte er testet positiv for. Urinprøverne kan så-

ledes ikke vise noget om, hvorledes stofferne er indtaget. 

Som det fremgår af den samtidige besvarelse af spørgsmål nr. 1450, 

skønnes antallet af intravenøse stofmisbrugere dog at være lavt. Det må 

derfor formodes, at antallet af afslag på udgang som følge af, at en indsat 

stiknarkoman har aflagt uren urinprøve, også er lavt. 

Direktoratet for Kriminalforsorgen har oplyst, at man i anledning af 

spørgsmålet har bedt fængslerne vurdere, hvor stor en andel af de indsat-

te stiknarkomaner der er blevet frataget mulighed for udgang efter at væ-

re blevet testet positiv for stoffer. 

De fleste fængsler oplyser, at de ingen viden har på området. Enkelte 

fængsler vurderer, at der de seneste 12 måneder ikke har været tilfælde, 

hvor udgang er blevet frataget en indsat på grund af et intravenøst mis-

brug, ligesom enkelte fængsler vurderer, at der i 2010 har været mellem 0 

og 3 tilfælde. 


